
KOMISIA PRE CESTOVNÝ RUCH A MEDZINÁRODNÚ SPOLUPRÁCU     
Mestského zastupiteľstva hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy 

 
 

Zápisnica 
z rokovania Komisie pre cestovný ruch a medzinárodnú spoluprácu MsZ 

konaného dňa 8. 10. 2012 
 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Program: 
1. Otvorenie 
2. Vývoj cestovného ruchu za prvý polrok 2012 
3. Rôzne 
 
K bodu 1 
Ing. Anna Reinerová otvorila rokovanie.  
 
K bodu 2 
Prezentácia v powerpointe o vývoji cestovného ruchu za I. polrok 2012 

Prezentovala Ing. Michaela Potočárová, poverená výkonná riaditeľka Bratislavskej 
organizácie cestovného ruchu (BTB). 

Prezentácia zahŕňala  

� informáciu o poklese počtu sprievodov v Bratislave. Množia sa prípady 
sprevádzajúcich študentov, ktorí poskytujú sprievody „zadarmo“ a odvádzajú 
sprostredkovateľom 1,71 EUR za každú sprevádzanú osobu. V rámci diskusie sa 
predsedníčka komisie vyjadrila, že sprievody sa tiež vykonávajú na neprofesionálnej 
úrovni 

� z letiska M. R. Štefánika, kde je info stánok, prišla požiadavka na čo najdlhšiu dennú 
prevádzku, čo znamená zvýšené náklady, riešením by mohol byť touchscreen... 

� metodika štatistického úradu – riadia sa len počtom prenocovaní, ktoré do dotazníkov 
vypĺňajú hoteliéri a zaznamenávajú sa len lety mimo Schengenský priestor, počet 
turistov, ktorí neprenocujú je len odhadovaný 

� liptovská karta – je dostupná pre každého turistu, poskytuje zľavy až do 30% 

Všetci prítomní zobrali informáciu na vedomie. 

Hlasovanie: prítomní: 6, za: 6, proti: 0, zdržal sa: 0 

 
Rôzne 
 
� Ing. Michalička, vedúci Oddelenia miestnych daní a poplatkov prezentoval návrh VZN 

o dani za ubytovanie na rok 2013 
- narástol počet ubytovacích zariadení 
- hotely majú povinnosť na výzvu predkladať účtovné doklady, preto nie je priestor na 
fiktívne údaje, na 90% sa dá veriť štatistikám, donucovacími prostriedkami (pri 
neodvádzaní dane) je aj exekúcia 



- v prípadoch oslobodenia od dane (napr. študenti do 26 rokov, robotnícke profesie...) 
musia ubytovacie zariadenia doložiť, že išlo o takýto typ turistu 

Všetci prítomní zobrali informáciu na vedomie. 

Hlasovanie: prítomní: 6, za: 6, proti: 0, zdržal sa: 0 
 

� Ing. Marián Miškanin, PhD., riaditeľ Kancelárie primátora prezentoval návrh Dohody 
o spolupráci v oblasti ochrany pred katastrofami a krízového manažmentu medzi 
mestami Viedeň a Bratislava 

� Ing. Michaela Potočárová, výkonná riaditeľka BTB, informovala o prijatej žiadosti o 
vyriešenie situácie s vjazdom k hotelu Radisson Blu Carlton pre turistické autobusy na 
nastúp alebo výstup turistov ubytovaných v tomto hoteli. Ide o zákaz odbočenia 
vpravo/vľavo vozidlám nad 3,5 tony, s výnimkou dopravnej obsluhy na Vajanského 
nábreží, v smere na Mostovú ulicu. Predsedníčka komisie navrhla zaradiť do bodu 
programu operatívnej dopravnej komisie (28.11.2012) 

� Ing. Anna Reinerová, predsedníčka komisie sa vyjadrila k zabezpečeniu 
bezbariérovosti mesta 
- mesto sa k bezbariérovosti stavia pozitívne, zapojilo sa do projektu – „Samospráva 
a Slovensko bez bariér“, zimný štadión O. Nepelu má bezbariérové toalety, celkovo sa 
stavia bezbariérovo... 

� Ing. Michaela Potočárová informovala o valnom zhromaždení BTB zo 17.9.2012, kde 
bol zvolený nový predseda predstavenstva MUDr. František Stano, informovala tiež 
o dopyte verejnosti po sprístupnení pamiatok (aj na prenájom) pre turistov aj v lete 
(kedy je zatvorené SND alebo Reduta), tiež s výkladom o architektúre, upozornila na 
problém, že v prípade Primaciálneho paláca nie je možná rezervácia niekoľko rokov 
vopred 

� Ing. Milan Šindler upozornil na problém zvýšeného počtu turistov a prichádzajúcich 
na zápasy KHL na zimnom štadióne O. Nepelu a problém riešenia parkovania pred 
štadiónom. Ing. Marián Miškanin, PhD. informoval, že primátor o probléme rokoval 
a bude snaha riešiť problém znížením individuálnej dopravy a posilnením autobusovej  

� Ing. Marián Miškanin, PhD. ďalej informoval o výstave Regiontour v Brne, ktorá 
bude pre Bratislavu zdarma, 15.11.2012 bude v Bratislave promovať Brno jej primátor 
a to sa očakáva aj od Bratislavy v Brne, ďalej informoval o plánovanej obnove lodnej 
linky Propeler, plánované sú 4 nástupné miesta, mesto by malo byť vlastníkom 
pontónov, ktoré budú mať jednotný vizuál, ročne by mala táto doprava prepraviť 
500.000 ľudí, plánujú sa 2 druhy lístkov, jeden pre viacero staníc a druhý pre nástupnú 
a výstupnú stanicu, turistické autobusy by mali mať záchytné parkovisko na Tyršovom 
nábreží a do centra by sa turisti viac presúvali pešo, Prešporáčikom, či Propelerom, 
prípadne by si pozreli Sad Janka Kráľa, viac by videli z mesta a odľahčila by sa 
doprava. 

 
 

 
 
Ing. Anna Reinerová v.r. 
predsedníčka komisie 
 
 
 
Zapísala: Mgr. Ivana Mattošová, tajomníčka komisie 


